
 Mijn naam is Cas Tiemes, 24 jaar en samen met mijn ouders en grootouders 
run ik een melkveehouderij in Giesbeek. 
Ik spreek namens een groot deel van de boeren en de burgers in het 
Zevenaarse en Duivense Broek en tegen de verdere ontwikkeling van het plan 
mede ontwikkeld door Kooholding B.V. om zand en grint te winnen in het 
zojuist genoemde gebied in de Liemers. 
 
 Er zou worden gespeculeerd dat er een (groot) deel van de Agrariërs in het 
Broek zouden stoppen en er veel grond vrij zou kunnen komen om andere 
dingen mee te doen. Hierbij wil ik de kans pakken dat dit niet het geval is.  
In ieder gebied in Nederland zijn er stoppende bedrijven en dat zal ook altijd zo 
blijven, dit is niet een specifiek probleem voor onze regio. Sterker nog, in het 
Broek bevinden zich zeer moderne en vooruitstrevende boerenbedrijven 
waarbij een groot deel al een nieuwe generatie klaar heeft staan om in deze 
sector en in dit gebied het land te kunnen dienen door bijvoorbeeld voedsel te 
produceren.   
 
Wij zijn daarom ook erg geschrokken dat er al enige tijd binnenskamers wordt 
gewerkt aan een plan om een groot gedeelte van dit geliefde gebied 
onomkeerbaar te veranderen in een zand put waar natuur en klimaat 
zogenaamd het hoofddoel zouden moeten zijn. 
Het Broek wordt gezien als het ‘Groene Hart’ van de Liemers, al eeuwen 
bewerkt door haar boeren en wordt hard gewerkt om de natuur een kans van 
bestaan te geven, denk hierbij bijvoorbeeld aan het weidevogel beheer. 
 
In de regio is in het verleden en zeker tot op de dag van vandaag veel zand 
gewonnen en heeft deze industrie het landschap veranderd tot diepe plassen 
water waar natuur nauwelijks rust krijgt om zich verder te ontwikkelen. 
 
De agrarische sector staat voor een grote verandering: duurzaamheid en 
biodiversiteit zijn ‘hot item’. Wij werken er hard aan om gewasrotatie, 
grondgebondenheid en energieneutraal boeren te realiseren door onder meer 
groene energie op te wekken en te gebruiken. 
In deze moeilijke tijden kunnen wij alleen positief blijven door ons vast te 
houden aan het idee dat het gebied waarin wij wonen dit zeker mogelijk is, er is 
voldoende ruimte voor de vooruitstrevende boer om zich verder te 
ontwikkelen en het milieu hierbij niet achter hoeft te laten. 
Grootschalige zand- en grintwinning zou het alleen maar belemmeren om ons 
deel aan de natuur terug te kunnen geven en onze ruimte in te perken door 
onze akkers en gronden aan te grenzen aan industrie.  



Door dit plan zou er meer dan 250 ha uit het gebied verdwijnen en nooit meer 
door de boeren gebruikt kunnen worden. 
 
Wij willen graag samen met jullie als gemeente kijken naar een stabiele en 
sterke toekomst voor de landbouw in deze regio, waar agrarisch ondernemers, 
natuur en klimaat centraal staan en de basis blijven vormen in deze mooie 
streek. 
Wij zijn de ‘boswachters en Burgermeesters’ van ons eigen land, en kennen dit 
als onze eigen broekzak.  
Daarom voel ook onder andere ik me verantwoordelijk om ook de komende 
generaties het Broek te laten bloeien en het de toekomst te kunnen geven wat 
ze verdient.  
 
Hierbij willen wij daarom aangeven dat er geen draagvlak is voor het plan om 
grootschalige zand- en grintwinning te realiseren in dit geliefde gebied. 
Het zou een toekomstperspectief voor boer en natuur wegvagen en de charme 
van het Gelderse stukje land negatief beïnvloeden. 
 
Tot slot wil ik nog even melden dat de heer Koopmans ons heeft beloofd zijn 
handen van het plan af te trekken als er geen draagvlak zou zijn.  
Dit is eind vorig jaar via een bezwaarschrift persoonlijk bij meneer Koopmans 
overhandigd, aan hem nu de taak zijn belofte waar te maken.  


